
U bent voornemens om gedurende het jaar een wijziging in het afromingspercentage door te 
voeren, terwijl de verlaging van de productieplafonds pas ingaat op 01jan2025. Dit is niet in 
samenspraak met elkaar. De bedrijfsplanning welke loopt kan zo nadelig beïnvloed worden, 
zonder dat daar op (financieel)  geanticipeerd kan worden. Dit is geen behoorlijk bestuur en kan 
leiden tot marktverstoring. 

Is er al gerekend met de opbrengsten van de beeindigingsregelingen, LBV & LBVplus. Op dit 
moment zal duidelijk moeten zijn welke bedrijven zich hebben aangemeld en wat de maximale 
potentiële opbrengst aan rechten zou kunnen zijn (aangezien ondernemers zich nog kunnen 
terugtrekken/afzien van tekenen blijft het ongewis tot daadwerkelijke beëindiging). Is hier wel 
rekening mee gehouden qua percentage afroming? 

Heeft men rekening gehouden dat de opbrengst weleens fors kan tegenvallen met een hoog 
afromingspercentage? Wat als het niet voldoende oplevert? Wat zijn dan de plannen? U heeft nu 
de korting gemaximaliseerd op 30% ook voor toekomst, 

Er word bewerkstelligd om te korten tot de productieplafonds echter is er geen automatische 
beëindiging voorzien van deze regeling voor het moment dat er aan het (sectorale) plafond word 
voldaan. Door dit in te voeren  vergroot het draagvlak enigszins en voorkomt verdere 
marktverstoring door ingrepen van de overheid. Dit is reeds eerder uitgevoerd bij de tijdelijke 
verhoging van de afroming van de fosfaatrechten en functioneerde aldaar ook. Dit brengt ook 
voor de overheid een vermindering van de kosten/handelingen met zich mee. Kunt u dit nog 
doorvoeren in het huidige voorstel? 

De korting gaat kennelijk ook gelden voor kortdurende (jaar) lease, zij het eenmalig. Vervalt 
hiermee ook de vrijgestelde 100kg lease? Dit wordt niet duidelijk gemaakt en deze lease is vrij 
noodzakelijk om aan eind van het jaar nog licht te kunnen bijsturen mocht er toch net een klasse 
hoger/lager worden gemolken bij melkvee. Door eventueel ook hier op te korten zou een 
onwenselijke situatie ontstaan opdat niet meer bijgestuurd kan worden zonder onnodig hoge 
kosten. 

Kunt u verdere duidelijkheid verschaffen over het fosfaatrechtenstelsel na afloop van de 
derogatie. De fosfaatrechten zijn ingevoerd om de derogatie te behouden. Nu dit niet het geval is 
hebben de fosfaatrechten ook geen doel  meer, desondanks wilt u blijven sturen met dit middel. 
Hoe denkt u na het derogatietijdperk om te gaan met de rechten of laat u deze vervallen voor een 
ander stelsel? Zekerheid voor de sector is uiterst belangrijk alsmede behoorlijk bestuur om 
duidelijkheid te hebben.  

Het verlagen van de plafonds voor dierlijke mest kan ook nog eens onverwachte effecten 
hebben. Zo is een deel van de achteruitgang van insecten toe te schrijven aan het ondergronds 
aanwenden van de mest en niet langer beschikbaar zijn (maw luchtkwaliteit vs biodiversitet). 
Aanwending van meer kunstmest zal kunnen leiden tot meer uitspoeling en sneller verlies van 
nutrienten aangezien dierlijke mest langer haar werking kan doen gedurende het lange 
groeiseizoen, wat dus tegengesteld is aan andere belangen. 

Tot slot het voorstel om in het vervolg bij algemene maatregel van bestuur de hoogtes en 
afromingspercentages te kunnen bepalen is niet democratisch en voorziet niet in een 
betrouwbaar controleerbaar bestuur.  

 

 


